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J.nr. 2022 - 6353 

Den 20. juni 2022 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 1038 (MOF alm. del) stillet 24. maj efter ønske fra Erling 

Bonnesen (V). 

Spørgsmål nr. 1038 

”Vil ministeren kommentere henvendelsen af 20/5-22 fra Klosterhedens Vildt om Naturna-

tionalparker - påvirkning på Danmarks mest klimavenlige kød, jf. MOF alm. del - bilag 547? Den 

nævnte rapport er ”Klimavenlige madvaner”, Concito, april 2019." 

Svar 

Hovedformålet med naturnationalparkerne er at styrke områdernes natur og biodiversitet gennem 

etableringen af store, sammenhængende naturområder, hvor naturen i højere grad end i dag kan 

udvikle sig på egne præmisser. De store planteædende dyr har en central rolle i den forbindelse.  

 

Når vi indstiller jagten i naturnationalparkerne, så vil vi opleve, at bestandene af for eksempel 

kronvildt vokser. Øget afskydning på tilgrænsende private arealer er ét blandt flere virkemidler ved en 

stigende bestand af eksempelvis kronvildt for at undgå, at vildtet bevæger sig ud på eksempelvis 

tilstødende marker i søgen efter føde. 

 

Hvis de nævnte tiltag ikke er i stand til at holde markskaderne på et acceptabelt niveau, kan 

afskydningen øges på tilgrænsende statslige arealer - og hvis der er særligt behov for det - inde i 

naturnationalparkerne. Principper for afskydning, bestandsstørrelser m.v. drøftes med lokale 

hjortevildtgrupper, naboer m.v.  

 

Jeg kan endvidere henvise til min besvarelse af MOF alm. del spørgsmål 728, hvori det fremgår, at 

"[v]ed behov for større reguleringer af bestandene af f.eks. krondyr og dådyr vil nedlagte dyr blive 

udtaget af naturnationalparken med henblik på bl.a. konsum."  
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